
Erasmus Hollandiában II. 

2015/2016 tavaszi félév (Tanulmányi beszámolók között)  & 2016/2017 őszi félév  

Kedves leendő pályázók! 

Hudácskó Zsuzsa vagyok, Környezetmérnöknek tanulok az Rejtő Sándor Könnyűipari és 

Környezetmérnöki Karon. Beszámolómban a Hollandiában eltöltött két félévemről fogtok olvasni, 

amit Tanulmányi úttal kezdtem, majd Szakmai gyakorlattal folytattam. 

Az első, tanulmányi félévmeről Hollandiában megtalálhatjátok a beszámolóm a Tanulmányi 

beszámolók között. Ebben a dokumentumban a szakmai gyakorlatomról fogtok olvasni.  

Kezdetek 
Az első félévem után, meggyötörve bár, de törve nem úgy éreztem, hogy még nem végeztem 

Hollandiával. Még nem jött az a siker, az az elégedettség, amit azt hittem, már érezni fogok ekkorra. 

Talán az akkori nehézségek miatt bizonyítani szerettem volna magamnak, hogy igenis meg tudom 

találni a helyem ebben az országban, amit egyébként nagyon szeretek. Eddigre már le volt beszélve a 

következő félévem Portugáliában, Lisszabonban egy egyetemen, akikkel személyesen vettem fel a 

kapcsolatot, hogy mehessek oda tanulni. Mégis máshogy döntöttem. De nem bánatam meg. 

Kialakult egy élet itt, amit nem cserélnék el semmire, még álmaim oszágára sem.  

RAVON   
Elkezdtem hát céget keresni. Szerencsére találtam egy 

weboldalt, egy iskola oldalát, ahol összegyűjtötték a 

lehetséges szakmai gyakorlati helyszíneket a diákjaiknak. 

Én nem az ő diákjuk voltam ugyan, de ezzel nem 

foglalkoztam. Nagy szerencsém volt a céggel, ugyanis az 

első, akinek írtam, válaszolt is. Boldog voltam. Persze 

boldogságom rövid életűnek bizonyult, ugyanis a 

következő emailem után nem kaptam választ hosszú 

ideig. Az akkori csoporttársaim bíztattak, hogy ne adjam 

fel, írjak újra, mutatván, hogy tényleg érdekel a cég, 

tényleg ezt akarom csinálni. Milyen igazuk volt, én 

feladtam volna, de hallgattam rájuk és még két email 

után a cég válaszolt is, szabadkozva és elnézést kérve a 

késői válaszért. Ha jelentkeztek valahová és nem jön 

válasz, ne adjátok fel! Sok emailt kapnak, de sok helyen csak az jut tovább, aki eltökélt és nem csak 

jelentkezik mindenhová, ahová tud, de aztán el is felejti a helyet. A cég maga hüllők, kétéltűek és 

édesvízi halak védelmével foglalkozik.  Körülbelül 30 dolgozója van, időközönként 1-5 szakmai 

gyakorlatos diákkal kiegészülve. A hangulat családias, mindenki nagyon kedves és segítőkész. 

Egyetlen hátulütője, hogy ez egy non-governmental organization, laborral nem rendelkeznek és úgy 

összességében a fizetésüket sem a kormánytól kapják, hanem a támogatásokból, amit a lakosság 

adományoz. Épp emiatt fizetést nem tudnak biztosítani, sem segítséget a szálláskeresésben. A cég 

helyileg Nijmegenben található, a városról még írok pár gondolatot a későbbiekben. 



A project 
Feladatként egy kérdőív készítését és elemzését kaptam. A teoriánk az volt, hogy Hollandiában 

számos ember  „költöztet” halakat, kétéltűeket és hüllőket a kerti tavak (itt minden második kertes 

háznak van kerti tava) és természeti területek között. Szerettünk volna betekintést nyerni, hogy ezen 

fajta megmozdulások mennyire játszanak szerepet a nem őshonos fajok és a betegségek 

terjesztésében.  Végeredményként az jött ki, hogy a hüllők, kétéltűek, halak „költöztetése” nem túl 

nagy befolyásó tényező, ugyanis a 412 megkérdezett ember közül csak 64 tett bármiféle ilyen jellegű 

cselekedetet. A project kivitelezése a Radboud University és a RAVON közös együttműködésével 

valósulhatott meg.   

Nijmegen 

 

 

Hollandia egyik legrégebbi települése, a Waal folyó partján található. 2005-ben ünnepelte 2000 éves 

fennállását. Hollandia Gelderland nevű tartományában található, körülbelül 20km-re a Német 

határtól. Lakossága körülbelül 172000 fő. Egy egyetem is található itt (Radboud University), így az 

éjszakai élet elég pezsgő.  

Szálláskeresésben, ha olvastad a tanulmányi uti beszámolóm tudhatod, hogy a kamernet.nl 

nevű oldal nagy segítségedre lehet. Előfizetést igényel (30 euró/hó), viszont nagyon nagy 

adatbázissal rendelkezik.   

Itt szerencsésebb voltam a szállással, egy remek házba kerültem jó emberekkel, rendes 

tulajdonossal. 275 eurót fizettem egy hónapban egy 17m2-es szobáért, de nem sokáig maradtam ott, 

az összegzésben leírom a miértjét. 



Mivel a cég nem tudott fizetést biztosítani, munkát itt is kerestem,  jelenleg is egy hotelben 

dolgozom takarítónőkent. A holland nyelv hiánya itt is probléma. Persze jó megtanulni  egy ország 

nyelvét, ha már ott élsz, amit nálam is folyamatban van.  

Összegzés 
Több mint egy éve élek már Hollandiában és nagyon szeretem. Nem csak barátokat szereztem és 

fejlesztettem fel az angolom C2-re, de társat is találtam, immár 8 hónapja élünk együtt, 

szerelemben. Ezen két félév teljesen megváltoztatta az életemet és 100%-ig biztos vagyok benne, 

hogy az iskola elvégzése után vissza fogok költözni és itt fogok családot alapítani.   

Ezen úton szeretném megköszönni az iskolámnak, Az Óbudai Egyetem, Rejtő Sándor Könnyűipari és 

Környezetmérnöki Karának és a Tempus Közalapítványnak a lehetőséget, A nemzetközi Oktatási 

Irodában dolgozó tanároknak és koordinátoroknak, Dudás Ferencné Mária Tanárnőnek és Virágh 

Tibornak pedig a támogatást és sok segítséget, amit ezen rögös úton kaptam tőluk! 


